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Aan de leden van de Gemeenteraad, 

 

Hierbij ontvangt u de 2
e
 tranche technische vragen behorend bij de begroting 2019. Deze omvat de 

beantwoording van de vragen uit de raadsrondes van 30 oktober jongstleden alsmede een  

addendum t.o.v. de eerste tranche.  

 

Wij vertrouwen erop met beantwoording de door u gewenste verdieping van het raadsdebat mogelijk 

te maken en zien een vruchtbaar debat op 13 november aanstaande tegemoet. 

 

Burgemeester en Wethouders van Maastricht, 

 

 

De Secretaris, De Burgemeester, 

 

P. J. Buijtels. J.M. Penn-te Strake. 
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A. Raadsronde bestuurlijk en economie 

 

Vraagnummer 1 

Vraag Uitleg over bedrijvendynamiek inclusief aantallen banen 2017. 

Antwoord Het gaat om de startende bedrijven plus de binnenkomende verhuizers minus de 

bedrijven die stoppen of die naar elders verhuizen. Deze optelsom is een indicator 

voor de bedrijvendynamiek. En de bedrijvendynamiek zegt iets over het 

vestigingsklimaat.  

 

Op dit moment is er een tendens naar meer vaste banen. Reden is dat de werving 

(advertenties maken en plaatsen), selectie (kandidaten behandelen) en na de 

aanname opleiding en scholing inmiddels grote kostenposten zijn. Door de huidige 

krapte op de arbeidsmarkt is er bovendien bij veel bedrijven een retaining strategie. 

 

Voor de cijfers inzake werkgelegenheid hebben we voor het buro ETIL gekozen. 

ETIL is de Limburgse licentiehouder van het Lisa systeem.  ETIL werkt vervolgens 

met bedrijfs enquêtes. Elk jaar kan ETIL daardoor steeds nauwkeuriger de 

werkgelegenheid duiden. Zo’n enquête en de verwerking en controle daarvan 

kosten echter veel tijd. Het definitieve cijfer wordt daardoor pas in november van elk 

jaar bekend. De voorlopige cijfers laten een kleine groei zien. Van 71.292 in 2016 

naar 71.529 in 2017. 

  

Vraagnummer 2 

Vraag Aantal vaste en tijdelijke banen vanuit Customer Service Valley (voor zover deze 

beschikbaar zijn). 

Antwoord In samenwerking met Podium 24 zijn er inmiddels 35 zij-instromers bij de CSV 

partners ingestroomd en enkele deelnemers bij andere bedrijven (zoals de 

belastingdienst). De slagingspercentages en doorstroom naar duurzame arbeid ligt 

met 50% hoog voor de doelgroep zij-instromers. 

Daarnaast zijn er door middel van MBO-3 trajecten 16 kandidaten afgestudeerd wat 

heeft geleidt tot duurzame arbeid met verbeterde carrière kansen bij de CSV 

partners. In december starten 15 kandidaten een post HBO traject. 

Via imago campagnes, banenmarkt, kennismakingsdagen, speeddates, etc. Zijn 

vele kandidaten geworven voor de deelnemers van csv.  Ook omdat het een andere 

blik op werken bij de contact centers heeft geschapen. Zeker nu er veel vacatures 

openstaan die niet kunnen worden ingevuld als gevolg van de krapte op de 

arbeidsmarkt is samenwerking en een extra inspanning van belang.  We hebben 

geen precieze aantallen omdat de monitoring in de kinderschoenen staat en de 

gegevens op projectniveau pas vanaf 2019 beschikbaar komen.  

 

De contact center branche is een belangrijke werkgelegenheid sector in Maastricht. 

Bij de start van CSV in 2015 waren er bij de Maastrichtse CC organisaties 4000 

banen. Medio 2018 waren dit er inmiddels ruim 5500, hebben zich enkele nieuwe 

organisaties in Maastricht gevestigd mede door de aanwezigheid van CSV en zet 

de groei van zowel vaste als tijdelijke banen in de sector zich sterk voort. 

Aangaande de verdeling van tijdelijk en vast werk beschikken wij niet over 

personeelsgegevens van bedrijven.  

  

 

B. Raadsronde Sociaal, cultuur, sport 

 

Vraagnummer 3 

Vraag Informatie over verzuim onder anderstaligen  

Antwoord Ondanks de aandacht voor de snelle integratie middels extra klassen en 

begeleiding is geconstateerd dat er veel schoolverzuim is onder de groep jongeren 
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op de EOA. Van de circa 300 jongeren (schooljaar 2016-2017) gingen ongeveer 

200 jongeren structureel niet of deels niet 

naar school.  

Hiervoor zijn een aantal redenen te noemen, zoals: 

- Grote diversiteit in achtergrond en land van herkomst; 

- Groot verschil in al genoten opleidingsniveau in land van herkomst; 

- Vooruitzicht op positieve beschikking is klein, dus noodzaak ontbreekt; 

- Al uitgeprocedeerde jongeren.  

 

Er is na schooljaar 2016-2017 onderzoek gedaan op de EOA en er zijn maatregelen 

ingezet om het verzuim hier tegen te gaan. Het verzuim loopt hierdoor inmiddels 

terug.  

Ook is de groep uitgeprocedeerde jongeren inmiddels niet meer in Maastricht 

waardoor het aantal verzuimuren ook is afgenomen.  

  

Vraagnummer 4 

Vraag Wanneer vindt evaluatie plaats van het project inzake toepasbaarheid van kennis en 

innovatie in wijken en buurten i.r.t. Match?  

Antwoord De gemeente Maastricht heeft net als de Zuyd Hogeschool en de UM de citydeal 

Kennis Maken met het rijk afgesloten. Als uitvloeisel van deze overeenkomst wordt 

op dit moment geschreven aan een voorstel voor een multidisciplinaire pilot die in 

overleg met buurten wordt ingevuld, gericht op de leefbaarheid. De pilot fungeert als 

voorbeeld binnen Zuyd hoe in nog meer curricula actie onderzoek kan worden 

opgenomen en is een testcase voor de UM. Match speelt hierbij een belangrijke rol. 

Match is een bestaande project binnen studentenstad dat zich richt op het makelen 

en schakelen tussen studenten en vrijwilligers(organisaties) en in buurten. De 

voornoemde multidisciplinaire pilot start in 2019 en wordt einde van dat jaar 

geëvalueerd. 

  

Vraagnummer 5 

Vraag Kosten projecten bewegingsstimulatie  

Antwoord De programmalijn bewegingsstimulering kent vier pijlers. Zowel de in 

de eerste tranche beantwoording vermelden aantallen als de 

ingezette middelen worden bijgehouden op peilerniveau. Niet 

projectniveau. Onderstaand treft u de financiële verdeling dan ook 

pijlergewijs.  

 
 

 Apparaatskosten Activiteiten Totaal 

Onderwijs 241.000 195.600 436.600 

Gezondheid 30.000 245.000 275.000 

Zorg&Participatie 156.000 92.300 248.300 

Activiteiten&evenementen 57.000 72.000 129.000 

Totaal 499.000 649.900 1.148.900 

 

  

Vraagnummer 6 

Vraag Ambities in de relatie tussen sport en sociale cliënten  

Antwoord Een groot deel van de bijstandspopulatie heeft een dermate afstand en beperking, 

dat werk en ook participatie vaak (nog) niet mogelijk is. Ook brengt langdurige 

werkloosheid allerlei negatieve (gezondheids)effecten met zich mee. Voor deze 

mensen is beweging nodig om gezond te blijven. En door fysiek te bewegen komen 

ze ook op andere manieren in beweging. Er ontstaat weer ruimte in het hoofd, het 
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gevoel van eigenwaarde verbetert en er is weer energie om mee te doen in de 

samenleving.  

 

Bewegen als middel om te participeren is dus het uitgangspunt van de 

samenwerking tussen Maastricht Sport en SZMH (Sociale Zaken Maastricht-

Heuvelland). Dat kan uiteraard in de vorm van werk (en dus uitstroom zijn), maar 

veelal gaat het om een eerste stap in die richting, via andere vormen van meedoen / 

participatie. Om die reden is er dus geen harde ambitie geformuleerd ten aanzien 

van directe uitstroom uit de uitkering. De ervaring leert inmiddels dat 60% van de 

deelnemers daadwerkelijk vooruitgang laat zien ten aanzien van fysiek, sociaal en 

psychisch welbevinden.  

 

De activiteiten zijn in pilotvorm gestart met de doelgroep uitkeringsgerechtigden. 

Heel laagdrempelig vormgegeven; 1x per week een uur, met een afwisselend 

programma. (De ene keer badminton, de andere keer oefeningen, etc.) Momenteel 

nemen hier c.a. 20 mensen aan deel, verdeeld over twee groepen in Maastricht 

Oost en West (Caberg en Limmel). Het is evenwel de bedoeling dat het programma 

beschikbaar komt voor de brede doelgroep van SZMH (niet alleen Participatiewet, 

maar ook Jeugd en Wmo). Die inwoners kunnen zich rechtstreeks aanmelden bij 

SZMH. Daarnaast worden mensen actief benaderd. Zo wijzen de consulenten 

tijdens hun gesprekken potentiële kandidaten op de mogelijkheid en geeft 

Maastricht Sport een toelichting in de groepen 45+ (i.k.v. Actieplan 

Ouderenwerkloosheid). Voor de deelnemers zijn hier overigens geen kosten aan 

verbonden. 

  

Vraagnummer 7 

Vraag Samenwerking op het gebied van dans en muziek tussen LO, Bonnefantencollege 

met opleiding dans en muziek. Wat is potentiële belangstelling, hoe verhouden 

leerlingenaantallen zich tot nu. 

Antwoord Afgelopen jaar hebben 38 kinderen deelgenomen aan de gemeenschappelijke 

talentenopleiding Dans Bonnefantencollege/Kumulus  (ODM/IDA). Komend jaar 

verwachten wij minimaal eenzelfde aantal. Het streven is dat het aantal geleidelijk 

aan toeneemt naarmate de bekendheid (‘word of mouth’) toeneemt. 

  

Bij Muziek is de samenwerking pas recent opgestart en dat die nieuwe 

samenwerking mogelijk ook tot een gemeenschappelijke opleiding kan leiden. 

Docenten van Kumulus zijn onderdeel van het programma van het 

Bonnefantencollege. Langs die weg proberen we de samenwerking verder uit te 

breiden. Dat is ook de weg die bij Dans (succesvol) is gevolgd. 

  

Vraagnummer 8 

Vraag Hoogte van de eigen bijdrage wmo vanaf 2019 

Antwoord In het Regeerakkoord is afgesproken dat gemeenten vanaf 2019 een vast tarief 

hanteren van maximaal 17,50 (per 4 weken) als eigen bijdrage voor de Wmo 

voorzieningen. Dit komt in de plaats van de huidige inkomensafhankelijke 

eigen bijdrage. Er blijft ruimte voor de gemeenten om een lagere eigen bijdrage te 

hanteren. De gemeente Maastricht heeft altijd een bedrag van 14,- gehanteerd. Ook 

voor 2019 wordt dit bedrag van 14,- gecontinueerd. 2019 Wordt door het Rijk gezien 

als een tussenjaar. Op dit moment wordt gewerkt aan een wetswijziging waarbij 

vanaf 2020 naast de maatwerkvoorzieningen ook een deel van de algemene 

voorzieningen waarvoor een duurzame hulpverleningsrelatie wordt aangegaan 

(huishoudelijke hulp en begeleiding) onder het abonnementstarief wordt gebracht. 

Om welke voorzieningen het dan gaat kunnen gemeenten zelf bepalen. 

  

Vraagnummer 9 

Vraag Activiteiten eenzaamheid onder ouderen 

Antwoord In de afgelopen jaren is er steeds aandacht geweest voor de specifieke positie van 
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senioren (meer specifiek ook de eenzaamheid) in Maastricht  

Vanuit de speerpunten uit de Toekomstagenda "Senior in Maastricht (2016-2018) is 

eenzaamheid onder ouderen op verschillende manieren opgepakt. Bijvoorbeeld 

door het faciliteren en ondersteunen van activiteiten van en voor ouderen, 

ontmoetingsmiddagen, samen eten, bewegen, ontmoeten in de wijk. Momenteel 

worden workshops aan beroepskrachten en ervaringsdeskundigen voor 

eenzaamheid gegeven. Het Sociaal Team WVV gaat bij de kerstviering eenzame 

ouders en kinderen benaderen. Sjuif aan in Heer (en andere huiskamers) houdt zich 

bezig met eenzaamheid bij ouderen. Op basis van de uitkomsten van de 

seniorenmonitor 2018 bekijken we op dit moment welke aanpassingen noodzakelijk 

zijn voor de huidige aanpak van de eenzaamheid onder ouderen. In het voorjaar 

2019 volgt een voorstel.  

  

 

C. Raadsronde fysiek  

 

 

Vraagnummer 10 

Vraag Graag kostenoverzicht blz. 105 verloop van 12 naar 5 mln. (8.3) nader toelichten. 

Antwoord De daling van de kosten in de periode 2018-2022 (afgerond 7,8 miljoen) wordt 

verklaard door onderstaande onderdelen: 

1. Kapitaallasten: Deze dalen in de betreffende periode met 1,3 miljoen. Dit ontstaat 

doordat investeringen uit het verleden welke volledig zijn afgeschreven. 

2. Krimpgelden: De toegekende krimpgelden van 2,1 miljoen, voor de opvang van 

krimp in de regio, zijn bestemd voor de jaren 2016-2020 en worden in deze periode 

ingezet.  

3. Reserve stedelijke vernieuwing: Het nog beschikbare bedrag van afgerond 4,4 

miljoen wordt in de periode 2018-2020 besteed. 

  

 

C. Addendum bij 1
e
 tranche  

 

Bij de beantwoording van de technische vragen van 26 oktober jongstleden was bij vraag B-8-21 

abusievelijk een deel van de beantwoording weggevallen (i.c. subvraag 3 t/m 6). Onderstaand treft u 

de volledige beantwoording. 

 

Vraagnr. B-8-21 

Blz. 95 

Fractie D66 

Vraag Betreft Mijn gezonde Groene Loper 2030: 

1. In hoeverre is er onderzoek gedaan naar de haalbaarheid van Urban Farming, City 

Farming, Vertical Farming of in goed Nederlands: stadslandbouw?  

2. Is men binnen het projectorganisatie bekend met deze nieuwe stedelijke trend? 

Indien nee, hoe is men voornemens om in te spelen op deze noodzakelijke 

duurzame trends toe te passen voor een gezonde stad?  

3. In hoeverre is er onderzoek gedaan naar de haalbaarheid binnen de gemeente om 

een derde van het openbare groene ruimte te veranderen in stadslandbouw? Indien 

nee, hoe is men voornemens om in te spelen op deze noodzakelijke duurzame 

trends toe te passen voor een gezonde stad?  

4. In hoeverre is er onderzoek gedaan naar de haalbaarheid van ecologische groene 

daken? Indien nee,, hoe is men voornemens om in te spelen op deze noodzakelijke 

duurzame trends toe te passen voor een gezonde stad?  

5. In hoeverre is bekend hoe groen kan worden ingezet voor lucht- en 

waterproblematiek, tegengaan van sociale en maatschappelijke verloedering en 
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attractiever maken van het stedelijk gebied?  

6. kunt u aangeven op welke wijze klimaatadaptatie centraal staat binnen de komende 

projecten in Maastricht zoals Groene Loper?  

Antwoord 1. Er is door Projectorganisatie A2 Maastricht (PBA2) geen onderzoek gedaan naar 

stadslandbouw i.r.t. het A2 plangebied. Daar is ook geen verzoek toe gedaan cq het is 

vooralsnog niet als een ‘kans’ aangemerkt in het betreffende Aktieprogramma Mijn 

Gezonde Groene Loper. Dit onverlet de ruimte die er is voor initiatiefnemers van 

’groene’ experimenten die ook passen binnen het gemeentelijke beleid cq 

onderhoud/beheer. 

2. In algemene zin is PBA2 op de hoogte van genoemde vormen van stadslandbouw. 

Zoals gesteld is PBA2 niet in de positie om hier het voortouw in te nemen; er is wel de 

mogelijkheid om in te spelen op initiatieven van derden, dit in afstemming met de 

gemeente Maastricht en/of RWS. 

3. Nee daar is geen onderzoek naar gedaan, de openbare ruimte heeft meerdere 

functies. Wel zijn er kleinschalige vormen van stadslandbouw aan de randen van de 

stad. Indien er verzoeken binnen komen zal per geval worden beoordeeld wat de 

mogelijkheden zijn.  

4. Er is nog geen onderzoek gedaan naar de haalbaarheid van groene daken. Om een 

groen dak mogelijk te maken dienen er constructieve maatregelen te worden 

genomen aan bestaande daken. Dit is technisch gezien gecompliceerd en duur. Bij 

nieuwbouw wordt wel gewezen op de mogelijkheid van groene daken om hemelwater 

te bufferen. 

5. Op dit moment is het groenstructuurplan in ontwikkeling. Tevens is er voor Maastricht 

de zogenaamde stresstest uitgevoerd, op basis van deze stresstest is een goed beeld 

ontstaan met betrekking tot de klimaatopgaven. In het groenstructuurplan zal een 

nadrukkelijke afstemming worden gezocht tussen de aanleg/renovatie van groen en 

de klimaatopgave. 

6. De groene loper is een mooi voorbeeld in het kader van de klimaatadaptatie, er is een 

substantieel areaal groen aan de openbare ruimte toegevoegd, tevens wordt in het 

gehele gebied (inclusief de vastgoedontwikkeling) hemelwater geïnfiltreerd of 

gedoseerd afgevoerd naar oppervlaktewater. Ook bij andere grootschalige 

herontwikkelingen wordt rekening gehouden met het aspect klimaatadaptatie, 

voorbeelden in dit kader zijn bijvoorbeeld de herontwikkeling rondom de Noorderbrug, 

Tapijnkazerne, Klevarieterrein en de toekomstige herontwikkeling van de Maastricht 

Health Campus. 

  

 

 


